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Plats och tid Ljusdalsbygdens museum, tisdagen 19 mars 2024 klockan 08:30-14:15 
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ANSLAGSBEVIS 
 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2024-03-19 

Datum för anslags uppsättande 2024-03-21 

Datum för anslags nedtagande 2024-04-12 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 
  

 Ulrica Swärd Bütikofer  
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§ 43 Dnr KS-00003/2024  

Information om Ljusdalsbygdens museum 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet. 
 
2. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en sammanställning över 

bidrag och sponsring som kommunen betalar ut till föreningar i 
kommunen.  

Sammanfattning av ärendet 

Chefen på Ljusdalsbygdens museum, Anders Assis, visar runt i museet och 
Anders och kulturchef Elin Sundberg informerar om verksamheten. 
 
En önskan har kommit från Ljusdalsbygdens museum om ökat verksamhets-
bidrag. Verksamhetsbidraget på 2,7 miljoner kronor per år, som museet får 
från kommunen, räcker inte till på grund av inflation och ökade kostnader.  

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): kommundirektören får i uppdrag att ta fram en samman-
ställning över bidrag och sponsring som kommunen betalar ut till föreningar 
i kommunen.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet samt till sitt eget yrkande. Hon finner att arbetsutskot-
tet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommundirektören 
Akt       
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§ 44 Dnr KS-00089/2024  

Fastställande av verksamhetsområden för den 
kommunala vattentjänsten dagvatten 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Kommunfullmäktiges beslut från 25 november 1985, § 310 om verk-

samhetsområde i Ljusdals kommun förtydligas med att verksamhets-
område för kommunala vattentjänsten dagvatten endast finns i Ljusdal, 
Färila och Järvsö centralorter.      

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande verksamhetsområden för kommunala vattentjänster fastställdes i 
kommunfullmäktige 25 november 1985, § 310. Beslutet är inte fattat med 
separata områden för ren-, spill- och dagvatten utan enbart benämnt verk-
samhetsområde för kommunens va-anläggningar. Begreppet VA innefattar 
alla tre nyttigheterna ren-, spill- och dagvatten. Juridiskt betyder det att 
kommunalt ansvar finns för alla tre VA-nyttigheterna i alla de uppräknade 
områdena oavsett om det finns VA-anläggningar idag eller behov av kom-
munalt omhändertagande. 
 
Att ha ett sådant generellt beslut är dock inte i enlighet med § 6 i Lagen om 
allmänna vattentjänster, vilken säger att verksamhetsområde för en vatten-
tjänst ska finnas där det finns behov och där det inte bättre kan lösas på annat 
sätt. 
 
På flertalet av orterna i kommunen är förutsättningarna för lokalt omhänder-
tagande av dagvatten bättre än avledning via ledningsnät. Det vill säga det 
finns ingen anledning att transportera bort vatten genom ledningsnätet utan 
avrinning kan ske lokalt eller användas som resurs där det uppstår. Det är 
också så dagvattennätet är uppbyggt idag, det vill säga det finns bara i de 
mest tätbebyggda områdena i Ljusdal, Järvsö och Färila och det är bara i 
dessa områden som verksamhetsområde för dagvatten bör finnas. 
 
För att kommunkoncernen ska kunna arbeta aktivt med dagvattenfrågan är 
det viktigt att förutsättningarna förtydligas så att utgångspunkten var ansva-
ret finns i dag är tydlig. 
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Utifrån de senaste årens händelser med källaröversvämningar i Sverige är det 
ytterst viktigt ansvaret för dagvattenhantering är tydligt. Om VA-huvud-
mannen inte har ett tillräckligt system för dagvattenhantering inom 
verksamhetsområde för dagvatten finns risk för höga skadeståndsanspråk 
från fastighetsägarnas försäkringsbolag. 
 
Det kan finnas behov i framtiden av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i fler orter. Om det uppstår hanteras verksamhetsområde för 
aktuell ort separat vid det tillfället. 
 
Undantaget från detta beslut är Hamra, där verksamhetsområde dagvatten 
upphävdes i samband med uppdatering av verksamhetsområden för ren- och 
spillvatten (dnr 320/2013). 
 
Likaså finns inte verksamhetsområde för dagvatten i det utvidgade 
verksamhetsområdet för Öjeberget (dnr 486/2016).            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 18 mars 2024 
Begäran från Ljusdal Energi AB med bilagor, 25 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 45 Dnr KS-00114/2021  

Information om hallarna 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet. 
 
2. Kommundirektören uppdras att sammanställa all information i ärendet 

och presentera på en beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Richard Brännström, vd för Ljusdalshem, informerar om olika alternativ för 
fotbollshall och skridsko- och aktivitetshall. 
 
Det har tagits fram fem olika alternativ och det har gjorts kalkyler för varje 
alternativ: 
 
• Fotbollshall. 
• Skridskohall utan omklädningsrum. 
• Skridskohall med omklädningsrum. 
• Skridskohall utan omklädningsrum sammanbyggd med fotbollshall. 
• Skridskohall med omklädningsrum sammanbyggd med fotbollshall.  
 
Det är snart dags att bestämma huruvida det ska byggas hall/hallar och vilket 
alternativ som förordas. Efter det kan Richard Brännström gå vidare med 
upphandling.  

Beslutsunderlag 

Visionsskisser för hallar  

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): kommundirektören uppdras att sammanställa all 
information i ärendet och presentera på en beredning.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet samt till sitt eget yrkande. Hon finner att arbetsut-
skottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommundirektören 
Akt 
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§ 46 Dnr KS-00403/2023  

Sjukstatistik för Ljusdals kommun 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet.  
 
2. I samband med kvartalsredovisningen ska en analys av sjukfrånvaron 

presenteras.          

Sammanfattning av ärendet 

HR-chef Siv Thun informerar om sjukstatistiken november 2023 - februari 
2024. 
 
Sjukfrånvaron är lägre än väntat. I februari är den totala sjukfrånvaron 8,36 
procent. Den sjunker för både män och kvinnor och de olika åldersgrupperna 
inom kommunstyrelseförvaltningen och omsorgsförvaltningen, som är de 
förvaltningar som har högst sjukfrånvaro, visar att det går åt rätt håll. 
 
HR-enheten håller fortfarande på att lära sig hur man plockar ut statistik ur 
det nya personalsystemet och efter mars månads utgång ska man försöka ta 
ut total statistik för kvartal 1. Siv Thun är dock inte helt säker på att den går 
att jämföra med tidigare kvartalsstatistik som man tog fram själva i det 
gamla systemet.  

Beslutsunderlag 

Sjukstatistik månadsvis november 2023-februari 2024, 18 mars 2024  

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S): i samband med kvartalsredovisningen ska en analys av 
sjukfrånvaron presenteras. 
 
Henrik Karlström (SD): bifall till Iréne Jonssons yrkande.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet samt till Iréne Jonssons tilläggsyrkande. Hon finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
HR-chefen 
Akt 
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§ 47 Dnr KS-00228/2023  

Kompetensförsörjningsstrategi 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Kompetensförsörjningsstrategin antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag till kompetensför-
sörjningsstrategi. Förslaget har varit på remiss till nämnderna och dessa 
ställer sig bakom förslaget till strategi. 
 
Förslaget har tagits upp enligt medbestämmande lagstiftning § 19 för 
information och dialog. Ingen revidering av förslaget har varit aktuellt. 
 
Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att förslaget ska beslutas i 
kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 mars 2024 
Remissvar från nämnderna  
Förslag kompetensförsörjningsstrategi 30 maj 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S) yrkar på ett antal förändringar i kompetensförsörj-
ningsstrategin: 
 
Sista meningen under punkt 3.1.1 Stöd medarbetarnas utveckling: 
"Ljusdals kommun behöver också lyfta fram verksamheternas resultat, en 
verksamhet som är framgångsrik upplevs som attraktiv av både befintliga 
och potentiella medarbetare." flyttas till 3.1 Attraktiv arbetsgivare och ska 
ligga sist där. 
 
Under 3.1.1 Stöd medarbetarnas utveckling ska tilläggas: "En annan viktig 
strategi för en ökad och kompetent arbetskraft är att främja integrationen. 
Kommunen bör arbeta aktivt i alla förvaltningar med språk- och yrkes-
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utbildning för att underlätta för nyanlända och nya invånare att komma in på 
arbetsmarknaden." 
 
Under 3.2.1 Använd kompetensen rätt stryks första meningen och ersätts 
med "För att säkerställa att den kompetens som finns i organisationen 
används och utvecklas utifrån verksamhetens behov, är en noggrann analys 
av kommunens nuvarande och framtida kompetensbehov avgörande. Genom 
att identifiera vilka kompetenser som kommer behövas inom en snar framtid 
kan kommunen strategiskt planera för rekrytering, kompetensutveckling och 
omfördelning av arbetsuppgifter mellan yrkesgrupper så att vi använder vår 
samlade kompetens effektivt." 
 
Iréne Jonsson (S): bifall till Lena Svahns yrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag samt till Lena Svahns tilläggsyrkande och finner att 
arbetsutskottet bifaller. Ändringarna förs in i dokumentet.  
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§ 48 Dnr KS-00110/2024  

Ljusdals kommuns miljö- och klimatprogram 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Förslaget till Ljusdals kommuns miljö- och klimatprogram ska skickas 

till samtliga nämnder och partier på remiss.  
 
2. Förslaget till Ljusdals kommuns miljö- och klimatprogram ska skickas 

ut på extern remiss med möjlighet för kommunens invånare, verksam-
hetsutövare, intresseorganisationer och företagare liksom andra kom-
muner och länsstyrelsen att yttra sig.  

 
3. Remisstiden ska vara 20 mars till 13 juni 2024.          

Sammanfattning av ärendet 

Hållbarhetsenheten på kommunstyrelseförvaltningen har i uppdrag att ta 
fram ett miljöprogram för Ljusdals kommun. Programmet är kommun-
övergripande och berör hela Ljusdals kommunorganisation och Ljusdals 
kommun som geografiskt område. Innan beslut om programmet fattas i 
kommunstyrelsen och slutligen i kommunfullmäktige bör därför samtliga 
nämnder, liksom kommunens invånare, verksamhetsutövare, intresse-
organisationer och företagare samt andra kommuner och länsstyrelsen få 
möjlighet att yttra sig om programmets innehåll.             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 17 mars 2024 
Förslag Miljö- och klimatprogram 12 mars 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S)  remissen ska även gå till partierna.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag samt till Lena Svahns tilläggsyrkande och finner att 
arbetsutskottet bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Akt 
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§ 49 Dnr KS-00092/2024  

Ansökan från Föreningen Hälsingehambon om 
sponsring för Hälsingehambon 2024 och 2025 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Ärendet återremitteras.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens konto för sponsring ska nyttjas för att skapa tydlig och konkret 
nytta via kommunikationsåtgärder till exempel i klubbar i högre serier där 
exponeringen av kommunen ger effekt motsvarande investeringen. 
 
Arrangemanget har under senare åt beviljats 30 000 kronor i sponsring för 
arrangemanget Hälsingehambon. Nu har antalet deltagare ökat och arrange-
manget ökat. Då varumärket och arrangemanget bedöms stärka såväl attrak-
tiviteten för Hälsingland och för att stärka det politiska, prioriterade uppdra-
get ”20 000 invånare” och generellt ökar attraktiviteten för kommunen, 
förslås att ansökan bifalles. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att ansökan från Föreningen 
Hälsingehambon om sponsring för 2024 bifalles.           

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 11 mars 2024 
Ansökan med bilaga från Föreningen Hälsingehambon 22 februari 2024 

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S): ärendet återremitteras. 
 
Lena Svahn (S) och Pernilla Färlin (S): bifall till Iréne Jonssons yrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att ärendet ska 
avgöras idag och finner att arbetsutskottet avslår detta och därmed beslutar 
att återremittera ärendet..  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Akt 
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§ 50 Dnr KS-00266/2022  

Medborgarförslag med önskemål om carport för 
hemtjänstens bilar i Los 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget anses besvarat.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om carport för hemtjänstens bilar i Los 
har inkommit till kommunfullmäktige. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Vi har en hemtjänst här i Los som vi ska vara stolta över, de åker ut i ur och 
skur dygnet runt året om till sina brukare och är alltid glada och trevliga! 
 
Deras bilar står ute i väder och vind och personalen måste skotta fram dem 
på vintern. 
 
Jag tycker att de är så värda en carport för sina bilar som är stationerade på 
Furugården. Det är också en arbetsmiljöfråga. 
 
Så mitt förslag är att kommunen bygger carport åt hemtjänstens bilar i Los.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 122 att skicka medbor-
garförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till fastighetschefen för 
yttrande. 
 
Fastighetschefen har meddelat att Ljusdalshem håller på att färdigställa 
carport i Los inför denna vinter (2023/2024). 
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att efter en del 
problem med placering har man nu hittat en ny plats för uppförandet. Vecka 
9 påbörjades, enligt plan, byte av vattenledningar som möjliggör placeringen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-19
(Signerat, SHA-256 3CADA3164BB2160325240381CC1F336B9DB6FD0427C7794667471B0C1E546C57)

Sida 17 av 42



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

PROTOKOLL 
Sida 
18(41) 

Datum 
2024-03-19 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

av carporten. Arbetet beräknas vara klart vecka 15. Därmed föreslår hon att 
medborgarförslaget anses vara besvarat.   

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från Ljusdalshem 30 oktober 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 122 
Medborgarförslag 9 september 2022 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 51 Dnr KS-00288/2022  

Medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande 
arbete mot barnvåldtäkter och misshandel 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget anses besvarat.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande arbete mot 
barnvåldtäkter och misshandel har inkommit till kommunfullmäktige. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Jag skulle vilja att ni ska ta upp hur ni kan se över hur ni i kommunen 
jobbar mot att barn utsätts för våldtäkt. Pedofiler finns överallt, barn blir 
traumatiserade och skadade för livet. Vissa så djupt att de väljer att avsluta 
sitt liv. 
 
Även att ni kanske kan påverka uppåt, alla barn och kvinnor som blir utsatta 
för misshandel hemma. Som det är nu så kan varken polis eller socialtjänst 
göra något för våra utsatta barn förrän skadan är skedd. 
 
Inte förrän barnet har blivit utsatt av en pedofil kan barnet få hjälp, det är 
helt fel. 
 
Finns det styrkta uppgifter om att en viss person är pedofil måste åtgärder 
sättas in för att motverka att han/hon ger sig på våra barn. Eller på annat sätt 
skydda barnen.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 114 att skicka 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till Brottsföre-
byggande Rådet. 
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Brottsförebyggande Rådet skriver i sitt yttrande att rådet tagit hjälp av 
enhetschef inom socialtjänsten för att besvara medborgarförslaget: 
 
Våldsförebyggande arbete 
 
När det kommer till att förebygga våld i nära relationer så kan man arbeta 
universellt, med grupper i riskzon eller med individuella insatser för 
våldsutövare (Våldsförebyggande arbete - Nationellt centrum för kvinnofrid 
(NCK) - Uppsala universitet (uu.se)) 
 
Vad gör kommunen? 
 
I Ljusdal arbetar vi förebyggande mot våld samt att vi erbjuder stöd till 
våldsutsatta. Se: Hot och våld i nära relation - Ljusdals kommun 
 
Som vårdnadshavare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatt 
för all typer av våld, i den mån det går. Är man osäker som förälder på vad 
man kan och/eller bör göra om man misstänker att det finns en förövare i ens 
närhet eller som skulle kunna komma i kontakt med barnet så är man 
välkommen att höra av sig till socialtjänsten genom mottagningen eller 
genom öppenvårdens råd- och stödfunktion. Alla som misstänker att ett barn 
utsätts för någon typ av våld bör göra en orosanmälan.  
 
Angående oro för misstänk dömda förövare 
 
I medborgarförslaget står ”Finns det styrkta uppgifter om att en viss person 
är pedofil måste åtgärder sättas in för att motverka att han/hon ger sig på 
våra barn. Eller på annat sätt skydda barnen”. Om vi utgår från att man med 
ordvalet ”styrkta uppgifter” menar en person som är dömd för brott mot barn 
till exempel våldtäkt mot barn eller sexuellt utnyttjande av barn så erbjuds 
behandling; Sexualbrottsprogram med individuellt fokus (Seif) genom 
kriminalvården som syftar till att minska återfall i sexualbrott. När det gäller 
begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som fastställs genom en 
rad kriterier.  
 
Man har sett att de förövare som genomgår behandling minskar återfall i nya 
sexualbrott från 17 procent till 11 procent. Se studie: The effectiveness of 
treatment for sexual offenders: A comprehensive meta-analysis | Journal of 
Experimental Criminology (springer.com). 
 
Vi vet att mörkertalet av förbrytare är stort. ” Mörkertalet för våldtäkt och 
sexuella övergrepp uppskattas vara mycket stort. Det innebär att sexualbrott 
är vanligare i verkligheten än vad den officiella statistiken visar. Många som 
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begår sexuella övergrepp nås därför inte av behandlingsåtgärder om de inte 
söker hjälp frivilligt. Också inom den grupp som döms för brott väljer en del 
att avstå behandling. För att nå dem som inte får behandling är det viktigt att 
arbeta förebyggande.” (Behandling av sexualbrottsförövare - Nationellt 
centrum för kvinnofrid (NCK) - Uppsala universitet (uu.se)). 
 
I Ljusdals kommun har vi ingen specifik behandling för denna målgrupp. 
Seif som är det behandlingsprogram som kriminalvården använder sig av har 
de som är dömda för sexualbrott som målgrupp. Eftersom pedofili är en 
psykiatrisk diagnos så krävs kompetens därefter för att behandla.         
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att som vårdnads-
havare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatta för alla typer 
av våld, i den mån det går. Misstänker man att ett barn utsätts för någon typ 
av våld bör man göra en orosanmälan. Det gör man genom att kontakta 
socialtjänsten genom mottagningen eller genom öppenvårdens råd- och 
stödfunktion. 
 
Kriminalvården arbetar med ett sexualbrottsprogram med individuellt fokus 
(Seif) som syftar till att minska återfall i sexualbrott. 
 
När det gäller begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som 
fastställs genom en rad kriterier. I Ljusdals kommun har vi idag ingen 
specifik behandling för denna målgrupp, och eftersom pedofili är en 
psykiatrisk diagnos så krävs specifik kompetens för att behandla. 
 
Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från Brottsförebyggande rådet 16 januari 2024 
Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 114 
Medborgarförslag 21 september 2022 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 52 Dnr KS-00170/2023  

Medborgarförslag med önskemål om transporter 
kvällstid till Ramsjö och närliggande byar 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.           

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om transporter kvällstid till Ramsjö och 
närliggande byar har lämnats till kommunfullmäktige. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Vi har nyligen flyttat till Ramsjö och har blivit förvånade och bestörta över 
den obefintliga kommunala verksamheten i byn, endast hemtjänsten verkar 
vara aktiva här. Har man barn vill man ju att de ska gå i skola inom rimligt 
avstånd från hemmet. Det är ändå rätt många barn boendes häromkring, dock 
inte så många som behövs för att öppna skolan i Ramsjö igen i nuläget, det 
kan jag förstå. Det borde ändå gå att öppna någon form av skolverksamhet i 
lokalerna och att anställa någon som sköter om barnen här uppe två-tre dagar 
i veckan, och de övriga dagarna åker de till sina klasser i Ljusdal. Vid frågor 
och problem är lärare tillgängliga under vissa tider via telefon eller Skype. 
Någon form av dagis eller förskola borde gå att ordna så att det blir lite fart 
och framtidshopp här uppe.  
 
Det är även viktigt att någon form av transport ordnas så att barnen kan idka 
sport och någon fritidsaktivitet i Ljusdal då det inte finns mycket att syssla 
med för ungdom här i Ramsjö. Med anledning av att bensin- och 
dieselpriserna är som de är kan man inte med självklarhet tycka att det är 
föräldrarnas plikt att köra sina barn. Bensin och diesel är egentligen inte så 
dyrt men med dessa samhälleliga pålagor blir det åtminstone för mig som 
pensionär omöjligt mer än undantagsvis att köra min 14-årige son till alla 
aktiviteter som han vill syssla med.  
 
Då X-Trafik troligen inte är intresserade av att köra borde kommunen ordna 
egna transporter för sina medborgare. Exempel på kommuner som har gjort 
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detta kan nämnas Avesta som under omkring 40-50 års tid kört gratisbussar 
för sina medborgare som bor i obygden." 
 
Förslagsställaren vill att det ordnas någon form av transportmöjlighet 
kvällstid upp till Ramsjö och närliggande byar. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 3 april 2023, § 43 att delegera medborgar-
förslaget till kommunstyrelsen för beslut. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till näringslivs- och 
exploateringsenheten för yttrande. 
 
Plan och exploateringskoordinatorn skriver i sitt yttrande: 
”Det stämmer som förslagsställaren påtalar att det är X-trafik som ansvarar 
för den regionala trafiken i kommunen. Kommunen har möjlighet att göra 
tilläggsbeställningar för att möta upp behovet på en kommunal nivå.  
 
Kommunen har gjort en prisförfrågan hos X-trafik gällande helgbussar till 
Ramsjö. I ett fall med en tur och retur på förmidagen och lika på eftermid-
dagens skulle kommunen behöva teckna upp för finansieringen av linjen 
med en bedömd kostnad om cirka 160 000 kronor per år. X-trafik skulle 
också ställa krav i avtalet på utvärdering efter ett år, samt möjlighet till 
omförhandling och/eller uppsägning efter det. Liknande behov kan även 
uppstå och finns redan i andra delar av kommunen. Detta skulle leda till 
ännu högra kostnader om kommunen ingick denna typ av 
medfinansieringsavtal.  
 
Ett medskick i detta resonemang är också att kostnaden enbart gäller för två 
dubbelturer en dag i veckan. Skulle man ta med kvällsturer på vardagar är 
bedömningen att kostnaden skulle öka markant. 
 
Detta resonemang leder fram till att näringslivs- och exploateringsenheten  
gör bedömningen att medborgarförslaget ska avslås.”              
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunens 
ekonomi i dagsläget inte har utrymme för ökade kostnader. 
 
Liknande behov kan uppstå i fler delar av kommunen och kostnaden för 
helgbussar med en tur och retur på förmidagen och en tur och retur på 
eftermiddagen är en bedömd kostnad på 160 000 kronor per år. 
 
X-trafik skulle också ställa krav i avtalet på utvärdering efter ett år, samt 
möjlighet till omförhandling och/eller uppsägning efter det. 
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Därmed föreslås hon att medborgarförslaget ska avslås.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från plan- och exploateringskoordinatorn 31 januari 2024 
Kommunfullmäktiges protokoll 3 april 2023, § 43 
Medborgarförslag 14 mars 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 53 Dnr KS-00333/2023  

Medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i 
kommunen 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget bifalles såtillvida att inrättande av ett palliativt team 

som en förbättringsåtgärd utreds av omsorgsnämnden.        

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i kommunen har 
inlämnats. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Ett palliativt vårdteam ska erbjudas när patienten väljer att vårdas, i hem-
met, i ett omsorgsboende eller på en specialiserad palliativ enhet, vilket vi 
saknar här i Ljusdal.  
 
Jag och många med mig vill se en utveckling av den palliativa vården i 
Ljusdals kommun, ett team som arbetar runt patienten, i egna hemmet eller 
på ett boende, ett team som består av samma personer, utbildade för att 
tillgodose de fyra hörnstenarna i palliativ vård: 
• Närhet. 
• Helhet. 
• Kunskap. 
• Empati. 
 
Idag finns inget sådant team på omsorgsboendena utan det sätts in personal 
som är tillgänglig och i vilket de flesta fall är outbildade med ingen kunskap 
om människan och vårdbehovet i livets slutskede. 
 
Önskan gäller att skapa ett palliativt vårdteam inom kommunen som 
tillgodoser patientens behov i livets slut på ett professionellt sätt för ett 
värdigt avslut. 
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Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 116 att skicka 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 
yttrande. 
 
Omsorgsnämnden ställer sig positiv till medborgarförslaget. I sitt yttrande 
skriver nämnden: 
”Inledningsvis konstateras att frågan om palliativt team bör ses som en 
verksamhetsfråga, dock vill omsorgsnämnden i sammanhanget belysa det 
positiva i medborgarförslag då det kan ge ljus åt förbättringar som bör 
genomföras i verksamheten.  
 
Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 
prioritera för våra invånare. Förslagslämnaren nämner de fyra hörnstenarna 
närhet, helhet, kunskap och empati. Att som i branschen omnämnt ”sitta 
vak” handlar om så mycket mer än att bara vara en personal på plats. Det 
behöver vara rätt person på rätt plats, någon som förstår att hantera och 
bruka dessa hörnstenar för att skapa den trygghet som eftersträvas i 
situationen.  
 
Omsorgsförvaltningen i Ljusdal genomgår just nu en stor förändring och 
utreder förbättringsåtgärder inom många områden såsom bland annat plane-
ring inom hemtjänsten och differentierade arbetsuppgifter som skulle kunna 
frigöra undersköterskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete, såsom 
palliativ vård. Grunden till de förslag och utredningar som nu genomförs har 
i de flesta fall bottnat i Brobygget varför omsorgsnämnden föreslår att frågan 
om inrättande av palliativt team tas upp och utreds där påbörjade förbätt-
ringsåtgärder efterhand börjat falla på plats.”        
     
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande: 
"Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 
prioritera för våra invånare. Det behöver vara rätt person på rätt plats, någon 
som förstår att hantera och skapa den trygghet som eftersträvas i situationen, 
gällande de hörnstenar som förslagslämnaren nämner; närhet, helhet, 
kunskap och empati. 
 
Omsorgsförvaltningen genomgår just nu en stor förändring och utreder 
förbättringsåtgärder inom många områden, bland annat inom hemtjänsten 
och differentierade arbetsuppgifter. Detta skulle kunna frigöra underskö-
terskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete. 
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Ett inrättande av ett palliativt team bör utredas i omsorgsnämnden som en 
förbättringsåtgärd i omsorgen." 
 
Därmed föreslår hon att medborgarförslaget ska bifallas såtillvida att 
inrättande av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av 
omsorgsnämnden.      

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från omsorgsnämnden 13 december 2023, § 155 
Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 116 
Medborgarförslag 22 juni 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 54 Dnr KS-00159/2022  

Energibruksplan för Ljusdals kommun 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. En kommunal energibruksplan tas fram. 
 
2. Energibruksplanen kommer i huvudsak behandla energislagen solenergi, 

vattenkraft, kärnkraft, biobränsle och vindkraft.  

Sammanfattning av ärendet 

Genom att analysera och utvärdera olika scenarier för energisystemets 
utveckling kan man bättre förbereda sig för framtida behov och utmaningar 
inom reglering och styrning av energiförsörjningen. Det är viktigt att konti-
nuerligt överväga och anpassa regelverken för att möjliggöra en effektiv och 
hållbar omställning mot en mer förnybar och hållbar energiframtid.  
 
Kommunstyrelsen föreslås därmed besluta att en bredare energibruksplan för 
Ljusdals kommun tas fram. 
 
Tidigare har uppdraget endast berört frågan om vindkraftsutbyggnad, det nya 
förslaget kommer behandla fler kraftslag. Energibruksplanen kommer pågå 
parallellt med pågående arbete med att ta fram en ny översiktsplan och 
kommer troligen arbetas in som ett tillägg till översiktsplanen. Vid en 
uppdatering av kommunens energiplan från 1996 så kan den nya energi-
planen även inarbetas i energibruksplanen då delar av innehållet berör 
liknande ämnen. Det finns även behov av ställningstaganden av mer politisk 
karaktär, till exempel. strategiskt beslut om vilken typ av brytningsvärda 
ämnen som kan accepteras inom kommunens gränser.  

Beslutsunderlag 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 10 mars 2024 

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S) och Lena Svahn (S): bifall till samhällsserviceför-
valtningens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 55 Dnr KS-00109/2024  

Planeringsstrategi för Ljusdals kommun 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Ljusdals kommuns planeringsstrategi antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Planeringsstrategin är ett dokument där man övergripande kan läsa vad 
kommunen vill med den översiktliga planeringen, hur man ställer sig till den 
gällande översiktsplanen och vad man kan förvänta sig att det nya förslaget 
kommer att fokusera på. 
 
1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen. Syftet med ändringen är 
att översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och 
att översiktsplanen ska hållas aktuell. I detta blir planeringsstrategin det cent-
rala nya verktyget. Planeringsstrategin ska antas senast 24 månader efter 
ordinarie val. Antar kommunen inte en planeringstrategi eller en ny över-
siktsplan senast 11 september 2024 anses planerna vara inaktuella. Detta 
innebär bland annat att standardförfarande, samordnat förfarande och förenk-
lat förfarande inte kan tillämpas vid framtagandet av detaljplaner. I samband 
med framtagandet av planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till änd-
rade planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet 
samt kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen. Kommunen ska 
även bedöma i vilken utsträckning planerna är aktuella.  

Beslutsunderlag 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 10 mars 2024 
Planeringsstrategi 10 mars 2024 

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S) och Pernilla Färlin (M): bifall till samhällsservice-
förvaltningens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 56 Dnr KS-00062/2023  

Detaljplan för del av Sanna 3:17 i Järvsö - beslut om 
vidare hantering 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Det pågående arbetet med framtagande av detaljplan för del av Sanna 

3:17 i Järvsö upphör och avslutas.  

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsservicenämnden beslutade 15 februari 2022, § 28 att ge ett positivt 
planbesked till att planlägga del av fastigheten Sanna 3:17 i Järvsö. 
 
Delegationsbeslut om planuppdrag fattades 20 mars 2023 av näringslivs- och 
exploateringschefen, det vill säga att ge samhällsserviceförvaltningen i 
uppdrag att arbeta fram ett detaljplaneförslag för del av Sanna 3:17 i Järvsö. 
 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för bostäder. Planen syftar till att 
förhålla sig till riksintressen och lokala förutsättningar som finns i området. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 7 juni 2023, § 80 att skicka ut 
detaljplanen på samråd. 
 
I samrådsfasen inkom väldigt många yttranden från både närboende samt 
myndigheter och planförslaget är tänkt att justeras efter detta. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 19 
Arbetsutskottets protokoll 7 juni 2023, § 80 
Delegationsbeslut planuppdrag 20 mars 2023 
Samhällsservicenämndens protokioll 15 februari 2022, § 28 
Sammanställning med bilagor från fastighetsägare 27 september 2023 

Yrkanden 

Lena Svahn (S): pågående arbete med framtagande av detaljplan för del av 
Sanna 3:17 i Järvsö upphör och avslutas. 
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Iréne Jonsson (S): bifall till Lena Svahns yrkande. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 57 Dnr KS-00068/2023  

Detaljplan för Tälle 12:1 i Ljusdal, före detta Tingshuset 
- antagande 

Arbetsutskottets förslag  

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Detaljplan för Tälle 12:1 i Ljusdal, före detta Tingshuset antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Näringsliv- och exploateringsenheten har upprättat förslag till detaljplan 
efter beslut av näringslivs- och exploateringschefen 14 april 2023. 
 
Syftet med detaljplanen är att ersätta den del av gällande detaljplan som är 
planlagd som allmänt ändamål med en ny detaljplan som möjliggör 
markanvändningarna Centrum och Bostäder. 
 
Planläggningen bedöms vara förenlig med fördjupad översiktsplan för 
Ljusdals tätort (2019). Förslaget innebär ingen betydande miljöpåverkan 
enligt 6 kap. Miljöbalk (1998:808). 
 
Planförslaget var föremål för samråd under perioden 30 augusti 2023 till och 
med 20 september 2023 och granskning under perioden 31 januari 2024 till 
och med 21 februari 2023. Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i 
en samrådsredogörelse samt i ett granskningsutlåtande. Planförslaget har 
reviderats med anledning av inkomna synpunkter. En bullerutredning har 
upprättats mellan samråd och granskning av planförslaget. Efter granskning 
har endast mindre revideringar gjort i handlingarna.  

Beslutsunderlag 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 6 mars 2024 
Antagandehandlingar 6 mars 2024 
Bullerrapport 6 mars 2024 
Farligt gods - kvalitativ riskbedömning 6 mars 2024 
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Yrkanden 

Henrik Karlström (SD), Iréne Jonsson (S), Pernilla Färlin (M), Lena Svahn 
(S) och Jonny Mill (LB): bifall till samhällsserviceförvaltningens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 58 Dnr KS-00025/2023  

Detaljplan för Öster-Skästra 9:31 med flera i Järvsö, 
området utmed Skästra byväg - planuppdrag 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Samhällserviceförvaltningen får i uppdrag att upprätta detaljplan för 

Öster-Skästra 9:31 med flera i Järvsö med stöd av 5 kapitlet plan- och 
bygglagen (2010:900).   

 
2. Området mellan Skästra byväg och riksväg 83 har undersökts och 

bedöms som lämpligt för bostäder och ska därmed ingå i detaljplanen 
för Öster-Skästra 9:31 med flera i Järvsö.   

 
3. Debitering för planarbetet sker i enlighet med av kommunfullmäktige 

antagen plan- och bygglovstaxa. Planavtal ska upprättas mellan 
fastighetsägaren för Öster-Skästra 9:31 och kommunen. Övriga 
fastigheter som berörs av planläggning betalar planavgift i samband med 
framtida bygglov.    

 
4. Detaljplanen anses inte medföra en sådan betydande miljöpåverkan som 

avses i 5 kap. 11 a § plan- och bygglagen (2010:900).    
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. 380 000 kronor anslås av Ljusdals kommun för utredningskostnader 

kopplade till detaljplanen.  

Sammanfattning av ärendet 

Beslut om planuppdrag fattas enligt kommunstyrelsens delegationsordning 
punkt P3.4 av näringslivs- och exploateringschefen. Näringslivs- och exploa-
teringschefen har valt att lyfta upp ärendet till kommunchef, som i sin tur 
valt att lyfta ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Detaljplanen syftar till planläggning av befintliga bostadsfastigheter och 
möjliggörandet av nya bostäder längs med Skästra byväg. Målet är att kom-
plettera bymiljön i Skästra med ytterligare bostäder på ett anpassat sätt till 
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den befintliga bebyggelsemiljön. Genom planläggning av befintliga bostads-
fastigheter kan även områdets karaktärsdrag bevaras.   
 
Det aktuella området är utpekat i den fördjupade översiktsplanen för Järvsö 
(2014) som ett utredningsområde. Enligt översiktsplanen bör bymiljön i 
Skästra kunna kompletteras med ytterligare bostäder. Planläggningen är 
förenlig med den fördjupade översiktsplanen.  
 
Detaljplanen ser till kommunens prioriterade mål 11, Hållbara städer och 
samhällen. Ljusdals kommun har som prioriterat uppdrag att bli 20 000 
invånare år 2030. Detaljplanen är förenlig med Ljusdals kommuns riktlinjer 
för bostadsförsörjning (antagna 30 september 2019, § 104). 
 
I samband med det positiva planbeskedet för planläggning av fastigheten 
Öster-Skästra 9:31 fick kommunen uppdraget att utreda markområdet mellan 
Skästra byväg och riksväg 83 för bostäder. En lämplighetsprövning av plat-
sen har utförts utifrån den tilltänkta åtgärden. Kommunen bedömer att 
planläggning för bostadsändamål är lämpligt mellan Skästra byväg och 
riksväg 83. Området ska därmed ingå i detaljplanen. 
 
Enligt § 7 i kommunens plankostnadsavtal ska byggherren stå för samtliga 
kostnader för framtagandet av detaljplanen och bekostar därmed bland annat 
upprättandet av planhandlingar, samtliga utredningar som erfordras för 
detaljplanens framtagande, grundkarta, fastighetsförteckning och andra för 
detaljplanen nödvändiga åtgärder. I detta fall står byggherren endast för 
utredningskostnader på sin egen fastighet, Öster-Skästra 9:31. Att planlägga 
övriga delen av Skästra är en kommunal angelägenhet och därmed står 
kommunen för dessa kostnader fram till dess att en eventuell framtida 
planavgift inkommit. 
 
För finansiering av detaljplanens första skede kommer kommunen stå för 
kostnaden om 380 000 kronor för följande utredningar; arkeologisk utred-
ning steg 1, bullerutredning och geoteknisk utredning.  
 
Kostnadsuppskattningen nedan bygger på tidigare utförda utredningar i 
detaljplaner av Ljusdals kommun. Utredningskostnaderna kan komma att 
öka om fler utredningar behöver göras längre fram under planprocessen. I 
sådant fall fattas nytt beslut för att anslå mer kapital. För utredningar som 
både berör exploatörens mark och den mark kommunen vill planlägga ska en 
betalningsplan tas fram för en objektiv fördelning av kostnaderna. Samtliga 
utredningar kan komma att beröra båda parter, alltså Ljusdals kommun och 
byggherren. Vid gemensamma utredningar fördelas kostnader mellan 
exploatören och kommun, vilket kan innebära minskade kommunala utlägg.   
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Kommunen bedömer att jordbruksmarken på fastigheterna Öster-Skästra 
4:33 och Öster-Skästra 1:21 inte är lämplig för bostadsbyggelse. Att bevara 
nuvarande landskapsbild omkring gårdarna är väsentligt för att bibehålla det 
jordbruk som har pågått under många generationer. 
 
Planarbetet påbörjas i och med detta beslut om planuppdrag. Det är den 
lagstiftning som gäller vid detta beslut som ska användas vid upprättande 
och senare tolkning av den lagakraftvunna detaljplanen.  
 
Detaljplanen bedöms kunna upprättas genom standardförfarande och antas 
preliminärt under andra kvartalet 2025. Länsstyrelsen instämmer i 
kommunens bedömning att detaljplanen inte kan antas medföra sådan 
betydande miljöpåverkan som avses i 5 kap. 11 a § PBL.            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 26 februari 2024 
Bilaga 1: checklista lämplighetsprövning bostäder 4 mars 2024 

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S), Lena Svahn (S), Jonny Mill (LB) och Pernilla Färlin (M): 
bifall till samhällsserviceförvaltningens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Samhällsserviceförvaltningen 
Akt 
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§ 59 Dnr KS-00433/2023  

Planprogram för Stavsätter - handelsutredning samt 
information 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. 150 000 kronor tilldelas från utvecklingsreserven för en 

direktupphandling av en handelsutredning för Ljusdal med en 
tillhörande konsekvensanalys i enlighet med alternativ 2.   

Sammanfattning av ärendet 

I samband med planbeskedet för Storhaga 8:33 med flera beslutade 
kommunstyrelsens arbetsutskott 18 oktober 2023 § 108 att ett planprogram 
för hela Stavsätter skulle tas fram. Ett möte med styrgruppen till plan-
programmet hölls 5 mars 2024. Under mötet diskuterades om markanvänd-
ningen H - Detaljhandel skulle begränsas eller inte. Styrgruppen ville lyfta 
vidare frågan till kommunstyrelsens arbetsutskott som har sammanträde 19 
mars. Därmed anmälde projektledarna ärendet till dagens sammanträde. 
 
Om kommunen avser att begränsa detaljhandeln behöver kommunen utreda 
de vanliga planeringsfrågorna så som behovet av en handelsetablering samt 
till exempel frågor om trafik, parkering och miljö. Utredningar gällande 
dessa planeringsfrågor har påbörjats inom planprogrammet, bland annat har 
en trafikanalys inletts (utlagt på konsult) och en utredning gällande höga 
vattenflöden och skyfall (utlagt på konsult). Utöver detta behöver det även 
finnas en särskild utredning, varuförsörjningsplan eller motsvarande, som 
styrker att det finns skäl av betydande vikt för att en begränsning ska kunna 
göras. En sådan utredning ska tydligt redovisa behovet och konsekvenserna 
av en begränsning (jfr prop. 1996/97:34, sid. 16). Ljusdals kommun har en 
antagen serviceplan (2022, § 39) för perioden 2022-2026. Serviceplanen 
motsvarar en varuförsörjningsplan. Någon antagen handelsutredning och 
handelsstrategi för Ljusdals kommun finns inte, utan riktlinjerna för 
näringsliv, service och handel finns i kommunens översiktsplaner.  
 
En handelsutredning behöver täcka ett större område än ett enskilt detalj-
planeområde. Kommunen behöver därmed utreda vad som krävs för att 
skapa en totalt sett ändamålsenlig handelsstruktur. Detta kan göras i 
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samband med översiktsplaneringen eller i en särskild handelsutredning för 
en del av kommunens yta. 
 
Kan kommunen inte i en särskild utredning redovisa skäl av betydande vikt 
är det inte möjligt att i en detaljplan begränsa detaljhandeln enligt 4 kap. 37 
§ plan- och bygglagen (2010:900).  
 
Svensk Handel, som är en är en bransch- och arbetsgivarorganisation för små 
och stora företag inom parti-, detalj- och e-handeln, menar på att detaljhan-
delns snabba förändringar ökar handelsutredningens betydelse som plane-
ringsverktyg. Svensk Handel beskriver följande i sin rapport Handeln - 
stadens motor: ”Kommuner bör genomföra en handelsutredning som besluts-
underlag inför översiktsplanering och detaljplanering. Utredningen behöver 
innehålla information om dagens handel samt en prognos för framtida köp-
kraftsutveckling, uppdelad på e-handel och fysisk handel samt riktlinjer över 
vilka områden i kommunen som är lämpliga för expansion av handel”. 
 
Vidare framgår följande i rapporten: ”När en handelsutredning har genom-
förts bör kommunen formulera en policy (handelsstrategi) för var och på 
vilket sätt handel skall finnas. Denna bör knytas mot översiktsplanen och 
infrastruktursatsningar. Detta dokument blir politikens styrmedel för att 
säkerställa en hållbar handelsplanering och ger förutsägbarhet till fastighets-
ägare och handelsföretag som investerar i kommunen. Dessutom får kom-
muninvånarna bästa möjliga detaljhandelsutbud om riktlinjerna efterföljs”. 
 
Enheten Näringsliv och exploatering har identifierat tre stycken olika 
alternativ för arbetet framåt med handelsfrågan i planprogrammet för 
Stavsätter. Alternativen beskrivs nedan: 
 
Alternativ 1 
Ej begränsa markanvändningen H - detaljhandel. Planprogrammet fortsätter 
enligt projektbeskrivningens tidsplan.  
 
Alternativ 2 
Ljusdals kommun upphandlar en handelsutredning med tillhörande kon-
sekvensanalys som tar hänsyn till vilken påverkan olika typer av begräns-
ningar skulle få på den centrala handeln i Ljusdal och omnejd. Detta skulle 
innebära en preliminär förskjutning av tidsplanen för planprogrammet med 
cirka 6 månader. Utredningen uppskattas kosta cirka 150 000 kronor. Utred-
ningen innebär att mer medel behöver anslås av Ljusdals kommun, då 
projektbeskrivningens budget inte räcker till. Inom alternativ 2 får närings-
livs- och exploateringsenheten i första hand i uppdrag att presentera en 
uppdragsbeskrivning för planprogrammets styrgrupp. Godkänns uppdrags-

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-19
(Signerat, SHA-256 3CADA3164BB2160325240381CC1F336B9DB6FD0427C7794667471B0C1E546C57)

Sida 40 av 42



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

PROTOKOLL 
Sida 
41(41) 

Datum 
2024-03-19 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

beskrivningen fortlöper uppdraget genom att det påbörjas en direktupp-
handling av utredningen. 
 
Näringslivs- och exploateringsenheten har för avsikt att påbörja en förunder-
sökning på hur en handelsstrategi ska tas fram efter att planprogrammet har 
antagits. Nytt beslut krävs i samband med denna undersökning. Handels-
utredningen kan eventuellt utgöra en grund för handelsstrategin.  
 
Alternativ 3 
Alternativ 2 utförs. Sedan genomförs och antas en handelsstrategi innan 
planprogrammet färdigställs. Detta skulle innebära att planprogrammet 
tidsplan försenas med cirka 12-18 månader. Utredningen innebär även att 
mer medel behöver anslås av Ljusdals kommun och att projektbeskriv-
ningens budget inte räcker till. 
 
Näringslivs- och exploateringsenheten föreslår att alternativ 2 genomförs 
inom ramen för planprogrammet. Detta alternativ innebär att planpro-
grammet sannolikt försenas med cirka 6 månader och att mer medel behöver 
anslås till planprogrammet. En eventuell försening på cirka 6 månader ses 
som skälig om ett tydligare underlag finns för planprogrammet som för-
enklar arbete med kommande detaljplaner. Ska en begränsning göras av 
detaljhandeln rekommenderas ett välarbetat underlag som utförs inom 
planprogrammet. Planprogrammet löper risk att bli inaktuellt och otydligt 
om inget underlag tas fram i projektet, vilket i sin tur kan leda till en 
utdragen detaljplaneprocess.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 12 mars 2024 
Svensk handels rapport Handel stadens motor 12 mars 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Iréne Jonsson (S) och Pernilla Färlin (M): bifall 
samhällsserviceförvaltningens förslag.      

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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Plats och tid Ljusdalsbygdens museum, tisdagen 19 mars 2024 klockan 08:30-14:15 


Beslutande Ledamöter 
Pernilla Färlin (M), ordförande 
Henrik Karlström (SD), 1:e vice ordförande 
Jonny Mill (LB), § 43-49 och § 56-59 
Lena Svahn (S) 
Iréne Jonsson (S), ersättare för Jonas Rask Samuelsson (C) 
Jens Furuskog (SD), ersättare för Jonny Mill (LB), § 50-55 
 


 Ej tjänstgörande ersättare 
Jens Furuskog (SD), § 43-49 och § 56-59 
Henrik Estander (L), § 43-44 
 


Övriga deltagande Mikael Björk, kommundirektör, § 43-49 
Anders Assis, chef för Ljusdalsbygdens museum, § 43 
Elin Sundberg, kulturchef, § 43 
Lena Bergsten, vd Ljusdal Energi, § 44 
Anna-Karin Nejdmo, Ljusdal Vatten AB, § 44 
Richard Brännström, vd AB Ljusdalshem, § 45 
Siv Thun, HR-chef, § 46-47 
Caroline Westblom, miljöstrateg, § 48 
Simon Rosell, plankoordinator, § 54-55 
Linda Svedman, planingnjör, § 56 
Marcus Pettersson, planingenjör, § 57-59 
Ulrica Swärd Bütikofer, nämndsekreterare 
 


Utses att justera Lena Svahn 


Justeringens plats och tid Digital justering, 2024-03-21 
 
Underskrifter 
 Sekreterare 


  
Paragrafer § 43-59 


 Ulrica Swärd Bütikofer   


 Ordförande 
   


 Pernilla Färlin   


 Justerare 
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ANSLAGSBEVIS 
 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunstyrelsens arbetsutskott 


Sammanträdesdatum 2024-03-19 


Datum för anslags uppsättande 2024-03-21 


Datum för anslags nedtagande 2024-04-12 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 
  


 Ulrica Swärd Bütikofer  
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§ 43 Dnr KS-00003/2024  


Information om Ljusdalsbygdens museum 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet. 
 
2. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en sammanställning över 


bidrag och sponsring som kommunen betalar ut till föreningar i 
kommunen.  


Sammanfattning av ärendet 


Chefen på Ljusdalsbygdens museum, Anders Assis, visar runt i museet och 
Anders och kulturchef Elin Sundberg informerar om verksamheten. 
 
En önskan har kommit från Ljusdalsbygdens museum om ökat verksamhets-
bidrag. Verksamhetsbidraget på 2,7 miljoner kronor per år, som museet får 
från kommunen, räcker inte till på grund av inflation och ökade kostnader.  


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): kommundirektören får i uppdrag att ta fram en samman-
ställning över bidrag och sponsring som kommunen betalar ut till föreningar 
i kommunen.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet samt till sitt eget yrkande. Hon finner att arbetsutskot-
tet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommundirektören 
Akt       
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§ 44 Dnr KS-00089/2024  


Fastställande av verksamhetsområden för den 
kommunala vattentjänsten dagvatten 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Kommunfullmäktiges beslut från 25 november 1985, § 310 om verk-


samhetsområde i Ljusdals kommun förtydligas med att verksamhets-
område för kommunala vattentjänsten dagvatten endast finns i Ljusdal, 
Färila och Järvsö centralorter.      


Sammanfattning av ärendet 


Nuvarande verksamhetsområden för kommunala vattentjänster fastställdes i 
kommunfullmäktige 25 november 1985, § 310. Beslutet är inte fattat med 
separata områden för ren-, spill- och dagvatten utan enbart benämnt verk-
samhetsområde för kommunens va-anläggningar. Begreppet VA innefattar 
alla tre nyttigheterna ren-, spill- och dagvatten. Juridiskt betyder det att 
kommunalt ansvar finns för alla tre VA-nyttigheterna i alla de uppräknade 
områdena oavsett om det finns VA-anläggningar idag eller behov av kom-
munalt omhändertagande. 
 
Att ha ett sådant generellt beslut är dock inte i enlighet med § 6 i Lagen om 
allmänna vattentjänster, vilken säger att verksamhetsområde för en vatten-
tjänst ska finnas där det finns behov och där det inte bättre kan lösas på annat 
sätt. 
 
På flertalet av orterna i kommunen är förutsättningarna för lokalt omhänder-
tagande av dagvatten bättre än avledning via ledningsnät. Det vill säga det 
finns ingen anledning att transportera bort vatten genom ledningsnätet utan 
avrinning kan ske lokalt eller användas som resurs där det uppstår. Det är 
också så dagvattennätet är uppbyggt idag, det vill säga det finns bara i de 
mest tätbebyggda områdena i Ljusdal, Järvsö och Färila och det är bara i 
dessa områden som verksamhetsområde för dagvatten bör finnas. 
 
För att kommunkoncernen ska kunna arbeta aktivt med dagvattenfrågan är 
det viktigt att förutsättningarna förtydligas så att utgångspunkten var ansva-
ret finns i dag är tydlig. 
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Utifrån de senaste årens händelser med källaröversvämningar i Sverige är det 
ytterst viktigt ansvaret för dagvattenhantering är tydligt. Om VA-huvud-
mannen inte har ett tillräckligt system för dagvattenhantering inom 
verksamhetsområde för dagvatten finns risk för höga skadeståndsanspråk 
från fastighetsägarnas försäkringsbolag. 
 
Det kan finnas behov i framtiden av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i fler orter. Om det uppstår hanteras verksamhetsområde för 
aktuell ort separat vid det tillfället. 
 
Undantaget från detta beslut är Hamra, där verksamhetsområde dagvatten 
upphävdes i samband med uppdatering av verksamhetsområden för ren- och 
spillvatten (dnr 320/2013). 
 
Likaså finns inte verksamhetsområde för dagvatten i det utvidgade 
verksamhetsområdet för Öjeberget (dnr 486/2016).            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 18 mars 2024 
Begäran från Ljusdal Energi AB med bilagor, 25 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 45 Dnr KS-00114/2021  


Information om hallarna 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet. 
 
2. Kommundirektören uppdras att sammanställa all information i ärendet 


och presentera på en beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Richard Brännström, vd för Ljusdalshem, informerar om olika alternativ för 
fotbollshall och skridsko- och aktivitetshall. 
 
Det har tagits fram fem olika alternativ och det har gjorts kalkyler för varje 
alternativ: 
 
• Fotbollshall. 
• Skridskohall utan omklädningsrum. 
• Skridskohall med omklädningsrum. 
• Skridskohall utan omklädningsrum sammanbyggd med fotbollshall. 
• Skridskohall med omklädningsrum sammanbyggd med fotbollshall.  
 
Det är snart dags att bestämma huruvida det ska byggas hall/hallar och vilket 
alternativ som förordas. Efter det kan Richard Brännström gå vidare med 
upphandling.  


Beslutsunderlag 


Visionsskisser för hallar  


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): kommundirektören uppdras att sammanställa all 
information i ärendet och presentera på en beredning.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet samt till sitt eget yrkande. Hon finner att arbetsut-
skottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Kommundirektören 
Akt 
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§ 46 Dnr KS-00403/2023  


Sjukstatistik för Ljusdals kommun 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Informationen noteras till protokollet.  
 
2. I samband med kvartalsredovisningen ska en analys av sjukfrånvaron 


presenteras.          


Sammanfattning av ärendet 


HR-chef Siv Thun informerar om sjukstatistiken november 2023 - februari 
2024. 
 
Sjukfrånvaron är lägre än väntat. I februari är den totala sjukfrånvaron 8,36 
procent. Den sjunker för både män och kvinnor och de olika åldersgrupperna 
inom kommunstyrelseförvaltningen och omsorgsförvaltningen, som är de 
förvaltningar som har högst sjukfrånvaro, visar att det går åt rätt håll. 
 
HR-enheten håller fortfarande på att lära sig hur man plockar ut statistik ur 
det nya personalsystemet och efter mars månads utgång ska man försöka ta 
ut total statistik för kvartal 1. Siv Thun är dock inte helt säker på att den går 
att jämföra med tidigare kvartalsstatistik som man tog fram själva i det 
gamla systemet.  


Beslutsunderlag 


Sjukstatistik månadsvis november 2023-februari 2024, 18 mars 2024  


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S): i samband med kvartalsredovisningen ska en analys av 
sjukfrånvaron presenteras. 
 
Henrik Karlström (SD): bifall till Iréne Jonssons yrkande.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet samt till Iréne Jonssons tilläggsyrkande. Hon finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
HR-chefen 
Akt 
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§ 47 Dnr KS-00228/2023  


Kompetensförsörjningsstrategi 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Kompetensförsörjningsstrategin antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag till kompetensför-
sörjningsstrategi. Förslaget har varit på remiss till nämnderna och dessa 
ställer sig bakom förslaget till strategi. 
 
Förslaget har tagits upp enligt medbestämmande lagstiftning § 19 för 
information och dialog. Ingen revidering av förslaget har varit aktuellt. 
 
Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att förslaget ska beslutas i 
kommunfullmäktige. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 mars 2024 
Remissvar från nämnderna  
Förslag kompetensförsörjningsstrategi 30 maj 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S) yrkar på ett antal förändringar i kompetensförsörj-
ningsstrategin: 
 
Sista meningen under punkt 3.1.1 Stöd medarbetarnas utveckling: 
"Ljusdals kommun behöver också lyfta fram verksamheternas resultat, en 
verksamhet som är framgångsrik upplevs som attraktiv av både befintliga 
och potentiella medarbetare." flyttas till 3.1 Attraktiv arbetsgivare och ska 
ligga sist där. 
 
Under 3.1.1 Stöd medarbetarnas utveckling ska tilläggas: "En annan viktig 
strategi för en ökad och kompetent arbetskraft är att främja integrationen. 
Kommunen bör arbeta aktivt i alla förvaltningar med språk- och yrkes-
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utbildning för att underlätta för nyanlända och nya invånare att komma in på 
arbetsmarknaden." 
 
Under 3.2.1 Använd kompetensen rätt stryks första meningen och ersätts 
med "För att säkerställa att den kompetens som finns i organisationen 
används och utvecklas utifrån verksamhetens behov, är en noggrann analys 
av kommunens nuvarande och framtida kompetensbehov avgörande. Genom 
att identifiera vilka kompetenser som kommer behövas inom en snar framtid 
kan kommunen strategiskt planera för rekrytering, kompetensutveckling och 
omfördelning av arbetsuppgifter mellan yrkesgrupper så att vi använder vår 
samlade kompetens effektivt." 
 
Iréne Jonsson (S): bifall till Lena Svahns yrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag samt till Lena Svahns tilläggsyrkande och finner att 
arbetsutskottet bifaller. Ändringarna förs in i dokumentet.  
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§ 48 Dnr KS-00110/2024  


Ljusdals kommuns miljö- och klimatprogram 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Förslaget till Ljusdals kommuns miljö- och klimatprogram ska skickas 


till samtliga nämnder och partier på remiss.  
 
2. Förslaget till Ljusdals kommuns miljö- och klimatprogram ska skickas 


ut på extern remiss med möjlighet för kommunens invånare, verksam-
hetsutövare, intresseorganisationer och företagare liksom andra kom-
muner och länsstyrelsen att yttra sig.  


 
3. Remisstiden ska vara 20 mars till 13 juni 2024.          


Sammanfattning av ärendet 


Hållbarhetsenheten på kommunstyrelseförvaltningen har i uppdrag att ta 
fram ett miljöprogram för Ljusdals kommun. Programmet är kommun-
övergripande och berör hela Ljusdals kommunorganisation och Ljusdals 
kommun som geografiskt område. Innan beslut om programmet fattas i 
kommunstyrelsen och slutligen i kommunfullmäktige bör därför samtliga 
nämnder, liksom kommunens invånare, verksamhetsutövare, intresse-
organisationer och företagare samt andra kommuner och länsstyrelsen få 
möjlighet att yttra sig om programmets innehåll.             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 17 mars 2024 
Förslag Miljö- och klimatprogram 12 mars 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S)  remissen ska även gå till partierna.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag samt till Lena Svahns tilläggsyrkande och finner att 
arbetsutskottet bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Akt 
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§ 49 Dnr KS-00092/2024  


Ansökan från Föreningen Hälsingehambon om 
sponsring för Hälsingehambon 2024 och 2025 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Ärendet återremitteras.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunens konto för sponsring ska nyttjas för att skapa tydlig och konkret 
nytta via kommunikationsåtgärder till exempel i klubbar i högre serier där 
exponeringen av kommunen ger effekt motsvarande investeringen. 
 
Arrangemanget har under senare åt beviljats 30 000 kronor i sponsring för 
arrangemanget Hälsingehambon. Nu har antalet deltagare ökat och arrange-
manget ökat. Då varumärket och arrangemanget bedöms stärka såväl attrak-
tiviteten för Hälsingland och för att stärka det politiska, prioriterade uppdra-
get ”20 000 invånare” och generellt ökar attraktiviteten för kommunen, 
förslås att ansökan bifalles. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att ansökan från Föreningen 
Hälsingehambon om sponsring för 2024 bifalles.           


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 11 mars 2024 
Ansökan med bilaga från Föreningen Hälsingehambon 22 februari 2024 


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S): ärendet återremitteras. 
 
Lena Svahn (S) och Pernilla Färlin (S): bifall till Iréne Jonssons yrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att ärendet ska 
avgöras idag och finner att arbetsutskottet avslår detta och därmed beslutar 
att återremittera ärendet..  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Akt 
 
 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
17(41) 


Datum 
2024-03-19 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


§ 50 Dnr KS-00266/2022  


Medborgarförslag med önskemål om carport för 
hemtjänstens bilar i Los 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget anses besvarat.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om carport för hemtjänstens bilar i Los 
har inkommit till kommunfullmäktige. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Vi har en hemtjänst här i Los som vi ska vara stolta över, de åker ut i ur och 
skur dygnet runt året om till sina brukare och är alltid glada och trevliga! 
 
Deras bilar står ute i väder och vind och personalen måste skotta fram dem 
på vintern. 
 
Jag tycker att de är så värda en carport för sina bilar som är stationerade på 
Furugården. Det är också en arbetsmiljöfråga. 
 
Så mitt förslag är att kommunen bygger carport åt hemtjänstens bilar i Los.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 122 att skicka medbor-
garförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till fastighetschefen för 
yttrande. 
 
Fastighetschefen har meddelat att Ljusdalshem håller på att färdigställa 
carport i Los inför denna vinter (2023/2024). 
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att efter en del 
problem med placering har man nu hittat en ny plats för uppförandet. Vecka 
9 påbörjades, enligt plan, byte av vattenledningar som möjliggör placeringen 
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av carporten. Arbetet beräknas vara klart vecka 15. Därmed föreslår hon att 
medborgarförslaget anses vara besvarat.   


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från Ljusdalshem 30 oktober 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 122 
Medborgarförslag 9 september 2022 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 51 Dnr KS-00288/2022  


Medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande 
arbete mot barnvåldtäkter och misshandel 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget anses besvarat.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande arbete mot 
barnvåldtäkter och misshandel har inkommit till kommunfullmäktige. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Jag skulle vilja att ni ska ta upp hur ni kan se över hur ni i kommunen 
jobbar mot att barn utsätts för våldtäkt. Pedofiler finns överallt, barn blir 
traumatiserade och skadade för livet. Vissa så djupt att de väljer att avsluta 
sitt liv. 
 
Även att ni kanske kan påverka uppåt, alla barn och kvinnor som blir utsatta 
för misshandel hemma. Som det är nu så kan varken polis eller socialtjänst 
göra något för våra utsatta barn förrän skadan är skedd. 
 
Inte förrän barnet har blivit utsatt av en pedofil kan barnet få hjälp, det är 
helt fel. 
 
Finns det styrkta uppgifter om att en viss person är pedofil måste åtgärder 
sättas in för att motverka att han/hon ger sig på våra barn. Eller på annat sätt 
skydda barnen.” 
 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 114 att skicka 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till Brottsföre-
byggande Rådet. 
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Brottsförebyggande Rådet skriver i sitt yttrande att rådet tagit hjälp av 
enhetschef inom socialtjänsten för att besvara medborgarförslaget: 
 
Våldsförebyggande arbete 
 
När det kommer till att förebygga våld i nära relationer så kan man arbeta 
universellt, med grupper i riskzon eller med individuella insatser för 
våldsutövare (Våldsförebyggande arbete - Nationellt centrum för kvinnofrid 
(NCK) - Uppsala universitet (uu.se)) 
 
Vad gör kommunen? 
 
I Ljusdal arbetar vi förebyggande mot våld samt att vi erbjuder stöd till 
våldsutsatta. Se: Hot och våld i nära relation - Ljusdals kommun 
 
Som vårdnadshavare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatt 
för all typer av våld, i den mån det går. Är man osäker som förälder på vad 
man kan och/eller bör göra om man misstänker att det finns en förövare i ens 
närhet eller som skulle kunna komma i kontakt med barnet så är man 
välkommen att höra av sig till socialtjänsten genom mottagningen eller 
genom öppenvårdens råd- och stödfunktion. Alla som misstänker att ett barn 
utsätts för någon typ av våld bör göra en orosanmälan.  
 
Angående oro för misstänk dömda förövare 
 
I medborgarförslaget står ”Finns det styrkta uppgifter om att en viss person 
är pedofil måste åtgärder sättas in för att motverka att han/hon ger sig på 
våra barn. Eller på annat sätt skydda barnen”. Om vi utgår från att man med 
ordvalet ”styrkta uppgifter” menar en person som är dömd för brott mot barn 
till exempel våldtäkt mot barn eller sexuellt utnyttjande av barn så erbjuds 
behandling; Sexualbrottsprogram med individuellt fokus (Seif) genom 
kriminalvården som syftar till att minska återfall i sexualbrott. När det gäller 
begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som fastställs genom en 
rad kriterier.  
 
Man har sett att de förövare som genomgår behandling minskar återfall i nya 
sexualbrott från 17 procent till 11 procent. Se studie: The effectiveness of 
treatment for sexual offenders: A comprehensive meta-analysis | Journal of 
Experimental Criminology (springer.com). 
 
Vi vet att mörkertalet av förbrytare är stort. ” Mörkertalet för våldtäkt och 
sexuella övergrepp uppskattas vara mycket stort. Det innebär att sexualbrott 
är vanligare i verkligheten än vad den officiella statistiken visar. Många som 
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begår sexuella övergrepp nås därför inte av behandlingsåtgärder om de inte 
söker hjälp frivilligt. Också inom den grupp som döms för brott väljer en del 
att avstå behandling. För att nå dem som inte får behandling är det viktigt att 
arbeta förebyggande.” (Behandling av sexualbrottsförövare - Nationellt 
centrum för kvinnofrid (NCK) - Uppsala universitet (uu.se)). 
 
I Ljusdals kommun har vi ingen specifik behandling för denna målgrupp. 
Seif som är det behandlingsprogram som kriminalvården använder sig av har 
de som är dömda för sexualbrott som målgrupp. Eftersom pedofili är en 
psykiatrisk diagnos så krävs kompetens därefter för att behandla.         
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att som vårdnads-
havare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatta för alla typer 
av våld, i den mån det går. Misstänker man att ett barn utsätts för någon typ 
av våld bör man göra en orosanmälan. Det gör man genom att kontakta 
socialtjänsten genom mottagningen eller genom öppenvårdens råd- och 
stödfunktion. 
 
Kriminalvården arbetar med ett sexualbrottsprogram med individuellt fokus 
(Seif) som syftar till att minska återfall i sexualbrott. 
 
När det gäller begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som 
fastställs genom en rad kriterier. I Ljusdals kommun har vi idag ingen 
specifik behandling för denna målgrupp, och eftersom pedofili är en 
psykiatrisk diagnos så krävs specifik kompetens för att behandla. 
 
Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från Brottsförebyggande rådet 16 januari 2024 
Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 114 
Medborgarförslag 21 september 2022 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 52 Dnr KS-00170/2023  


Medborgarförslag med önskemål om transporter 
kvällstid till Ramsjö och närliggande byar 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.           


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om transporter kvällstid till Ramsjö och 
närliggande byar har lämnats till kommunfullmäktige. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Vi har nyligen flyttat till Ramsjö och har blivit förvånade och bestörta över 
den obefintliga kommunala verksamheten i byn, endast hemtjänsten verkar 
vara aktiva här. Har man barn vill man ju att de ska gå i skola inom rimligt 
avstånd från hemmet. Det är ändå rätt många barn boendes häromkring, dock 
inte så många som behövs för att öppna skolan i Ramsjö igen i nuläget, det 
kan jag förstå. Det borde ändå gå att öppna någon form av skolverksamhet i 
lokalerna och att anställa någon som sköter om barnen här uppe två-tre dagar 
i veckan, och de övriga dagarna åker de till sina klasser i Ljusdal. Vid frågor 
och problem är lärare tillgängliga under vissa tider via telefon eller Skype. 
Någon form av dagis eller förskola borde gå att ordna så att det blir lite fart 
och framtidshopp här uppe.  
 
Det är även viktigt att någon form av transport ordnas så att barnen kan idka 
sport och någon fritidsaktivitet i Ljusdal då det inte finns mycket att syssla 
med för ungdom här i Ramsjö. Med anledning av att bensin- och 
dieselpriserna är som de är kan man inte med självklarhet tycka att det är 
föräldrarnas plikt att köra sina barn. Bensin och diesel är egentligen inte så 
dyrt men med dessa samhälleliga pålagor blir det åtminstone för mig som 
pensionär omöjligt mer än undantagsvis att köra min 14-årige son till alla 
aktiviteter som han vill syssla med.  
 
Då X-Trafik troligen inte är intresserade av att köra borde kommunen ordna 
egna transporter för sina medborgare. Exempel på kommuner som har gjort 
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detta kan nämnas Avesta som under omkring 40-50 års tid kört gratisbussar 
för sina medborgare som bor i obygden." 
 
Förslagsställaren vill att det ordnas någon form av transportmöjlighet 
kvällstid upp till Ramsjö och närliggande byar. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 3 april 2023, § 43 att delegera medborgar-
förslaget till kommunstyrelsen för beslut. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till näringslivs- och 
exploateringsenheten för yttrande. 
 
Plan och exploateringskoordinatorn skriver i sitt yttrande: 
”Det stämmer som förslagsställaren påtalar att det är X-trafik som ansvarar 
för den regionala trafiken i kommunen. Kommunen har möjlighet att göra 
tilläggsbeställningar för att möta upp behovet på en kommunal nivå.  
 
Kommunen har gjort en prisförfrågan hos X-trafik gällande helgbussar till 
Ramsjö. I ett fall med en tur och retur på förmidagen och lika på eftermid-
dagens skulle kommunen behöva teckna upp för finansieringen av linjen 
med en bedömd kostnad om cirka 160 000 kronor per år. X-trafik skulle 
också ställa krav i avtalet på utvärdering efter ett år, samt möjlighet till 
omförhandling och/eller uppsägning efter det. Liknande behov kan även 
uppstå och finns redan i andra delar av kommunen. Detta skulle leda till 
ännu högra kostnader om kommunen ingick denna typ av 
medfinansieringsavtal.  
 
Ett medskick i detta resonemang är också att kostnaden enbart gäller för två 
dubbelturer en dag i veckan. Skulle man ta med kvällsturer på vardagar är 
bedömningen att kostnaden skulle öka markant. 
 
Detta resonemang leder fram till att näringslivs- och exploateringsenheten  
gör bedömningen att medborgarförslaget ska avslås.”              
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunens 
ekonomi i dagsläget inte har utrymme för ökade kostnader. 
 
Liknande behov kan uppstå i fler delar av kommunen och kostnaden för 
helgbussar med en tur och retur på förmidagen och en tur och retur på 
eftermiddagen är en bedömd kostnad på 160 000 kronor per år. 
 
X-trafik skulle också ställa krav i avtalet på utvärdering efter ett år, samt 
möjlighet till omförhandling och/eller uppsägning efter det. 
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Därmed föreslås hon att medborgarförslaget ska avslås.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från plan- och exploateringskoordinatorn 31 januari 2024 
Kommunfullmäktiges protokoll 3 april 2023, § 43 
Medborgarförslag 14 mars 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 53 Dnr KS-00333/2023  


Medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i 
kommunen 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget bifalles såtillvida att inrättande av ett palliativt team 


som en förbättringsåtgärd utreds av omsorgsnämnden.        


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i kommunen har 
inlämnats. 
 
Förslagsställaren skriver: 
 
"Ett palliativt vårdteam ska erbjudas när patienten väljer att vårdas, i hem-
met, i ett omsorgsboende eller på en specialiserad palliativ enhet, vilket vi 
saknar här i Ljusdal.  
 
Jag och många med mig vill se en utveckling av den palliativa vården i 
Ljusdals kommun, ett team som arbetar runt patienten, i egna hemmet eller 
på ett boende, ett team som består av samma personer, utbildade för att 
tillgodose de fyra hörnstenarna i palliativ vård: 
• Närhet. 
• Helhet. 
• Kunskap. 
• Empati. 
 
Idag finns inget sådant team på omsorgsboendena utan det sätts in personal 
som är tillgänglig och i vilket de flesta fall är outbildade med ingen kunskap 
om människan och vårdbehovet i livets slutskede. 
 
Önskan gäller att skapa ett palliativt vårdteam inom kommunen som 
tillgodoser patientens behov i livets slut på ett professionellt sätt för ett 
värdigt avslut. 
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Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 116 att skicka 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 
yttrande. 
 
Omsorgsnämnden ställer sig positiv till medborgarförslaget. I sitt yttrande 
skriver nämnden: 
”Inledningsvis konstateras att frågan om palliativt team bör ses som en 
verksamhetsfråga, dock vill omsorgsnämnden i sammanhanget belysa det 
positiva i medborgarförslag då det kan ge ljus åt förbättringar som bör 
genomföras i verksamheten.  
 
Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 
prioritera för våra invånare. Förslagslämnaren nämner de fyra hörnstenarna 
närhet, helhet, kunskap och empati. Att som i branschen omnämnt ”sitta 
vak” handlar om så mycket mer än att bara vara en personal på plats. Det 
behöver vara rätt person på rätt plats, någon som förstår att hantera och 
bruka dessa hörnstenar för att skapa den trygghet som eftersträvas i 
situationen.  
 
Omsorgsförvaltningen i Ljusdal genomgår just nu en stor förändring och 
utreder förbättringsåtgärder inom många områden såsom bland annat plane-
ring inom hemtjänsten och differentierade arbetsuppgifter som skulle kunna 
frigöra undersköterskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete, såsom 
palliativ vård. Grunden till de förslag och utredningar som nu genomförs har 
i de flesta fall bottnat i Brobygget varför omsorgsnämnden föreslår att frågan 
om inrättande av palliativt team tas upp och utreds där påbörjade förbätt-
ringsåtgärder efterhand börjat falla på plats.”        
     
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande: 
"Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 
prioritera för våra invånare. Det behöver vara rätt person på rätt plats, någon 
som förstår att hantera och skapa den trygghet som eftersträvas i situationen, 
gällande de hörnstenar som förslagslämnaren nämner; närhet, helhet, 
kunskap och empati. 
 
Omsorgsförvaltningen genomgår just nu en stor förändring och utreder 
förbättringsåtgärder inom många områden, bland annat inom hemtjänsten 
och differentierade arbetsuppgifter. Detta skulle kunna frigöra underskö-
terskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete. 
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Ett inrättande av ett palliativt team bör utredas i omsorgsnämnden som en 
förbättringsåtgärd i omsorgen." 
 
Därmed föreslår hon att medborgarförslaget ska bifallas såtillvida att 
inrättande av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av 
omsorgsnämnden.      


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 6 mars 2024 
Yttrande från omsorgsnämnden 13 december 2023, § 155 
Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 116 
Medborgarförslag 22 juni 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 54 Dnr KS-00159/2022  


Energibruksplan för Ljusdals kommun 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. En kommunal energibruksplan tas fram. 
 
2. Energibruksplanen kommer i huvudsak behandla energislagen solenergi, 


vattenkraft, kärnkraft, biobränsle och vindkraft.  


Sammanfattning av ärendet 


Genom att analysera och utvärdera olika scenarier för energisystemets 
utveckling kan man bättre förbereda sig för framtida behov och utmaningar 
inom reglering och styrning av energiförsörjningen. Det är viktigt att konti-
nuerligt överväga och anpassa regelverken för att möjliggöra en effektiv och 
hållbar omställning mot en mer förnybar och hållbar energiframtid.  
 
Kommunstyrelsen föreslås därmed besluta att en bredare energibruksplan för 
Ljusdals kommun tas fram. 
 
Tidigare har uppdraget endast berört frågan om vindkraftsutbyggnad, det nya 
förslaget kommer behandla fler kraftslag. Energibruksplanen kommer pågå 
parallellt med pågående arbete med att ta fram en ny översiktsplan och 
kommer troligen arbetas in som ett tillägg till översiktsplanen. Vid en 
uppdatering av kommunens energiplan från 1996 så kan den nya energi-
planen även inarbetas i energibruksplanen då delar av innehållet berör 
liknande ämnen. Det finns även behov av ställningstaganden av mer politisk 
karaktär, till exempel. strategiskt beslut om vilken typ av brytningsvärda 
ämnen som kan accepteras inom kommunens gränser.  


Beslutsunderlag 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 10 mars 2024 


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S) och Lena Svahn (S): bifall till samhällsserviceför-
valtningens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 55 Dnr KS-00109/2024  


Planeringsstrategi för Ljusdals kommun 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Ljusdals kommuns planeringsstrategi antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Planeringsstrategin är ett dokument där man övergripande kan läsa vad 
kommunen vill med den översiktliga planeringen, hur man ställer sig till den 
gällande översiktsplanen och vad man kan förvänta sig att det nya förslaget 
kommer att fokusera på. 
 
1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen. Syftet med ändringen är 
att översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och 
att översiktsplanen ska hållas aktuell. I detta blir planeringsstrategin det cent-
rala nya verktyget. Planeringsstrategin ska antas senast 24 månader efter 
ordinarie val. Antar kommunen inte en planeringstrategi eller en ny över-
siktsplan senast 11 september 2024 anses planerna vara inaktuella. Detta 
innebär bland annat att standardförfarande, samordnat förfarande och förenk-
lat förfarande inte kan tillämpas vid framtagandet av detaljplaner. I samband 
med framtagandet av planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till änd-
rade planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet 
samt kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen. Kommunen ska 
även bedöma i vilken utsträckning planerna är aktuella.  


Beslutsunderlag 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 10 mars 2024 
Planeringsstrategi 10 mars 2024 


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S) och Pernilla Färlin (M): bifall till samhällsservice-
förvaltningens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 56 Dnr KS-00062/2023  


Detaljplan för del av Sanna 3:17 i Järvsö - beslut om 
vidare hantering 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Det pågående arbetet med framtagande av detaljplan för del av Sanna 


3:17 i Järvsö upphör och avslutas.  


Sammanfattning av ärendet 


Samhällsservicenämnden beslutade 15 februari 2022, § 28 att ge ett positivt 
planbesked till att planlägga del av fastigheten Sanna 3:17 i Järvsö. 
 
Delegationsbeslut om planuppdrag fattades 20 mars 2023 av näringslivs- och 
exploateringschefen, det vill säga att ge samhällsserviceförvaltningen i 
uppdrag att arbeta fram ett detaljplaneförslag för del av Sanna 3:17 i Järvsö. 
 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för bostäder. Planen syftar till att 
förhålla sig till riksintressen och lokala förutsättningar som finns i området. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 7 juni 2023, § 80 att skicka ut 
detaljplanen på samråd. 
 
I samrådsfasen inkom väldigt många yttranden från både närboende samt 
myndigheter och planförslaget är tänkt att justeras efter detta. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 28 februari 2024, § 19 
Arbetsutskottets protokoll 7 juni 2023, § 80 
Delegationsbeslut planuppdrag 20 mars 2023 
Samhällsservicenämndens protokioll 15 februari 2022, § 28 
Sammanställning med bilagor från fastighetsägare 27 september 2023 


Yrkanden 


Lena Svahn (S): pågående arbete med framtagande av detaljplan för del av 
Sanna 3:17 i Järvsö upphör och avslutas. 
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Iréne Jonsson (S): bifall till Lena Svahns yrkande. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 57 Dnr KS-00068/2023  


Detaljplan för Tälle 12:1 i Ljusdal, före detta Tingshuset 
- antagande 


Arbetsutskottets förslag  


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Detaljplan för Tälle 12:1 i Ljusdal, före detta Tingshuset antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Näringsliv- och exploateringsenheten har upprättat förslag till detaljplan 
efter beslut av näringslivs- och exploateringschefen 14 april 2023. 
 
Syftet med detaljplanen är att ersätta den del av gällande detaljplan som är 
planlagd som allmänt ändamål med en ny detaljplan som möjliggör 
markanvändningarna Centrum och Bostäder. 
 
Planläggningen bedöms vara förenlig med fördjupad översiktsplan för 
Ljusdals tätort (2019). Förslaget innebär ingen betydande miljöpåverkan 
enligt 6 kap. Miljöbalk (1998:808). 
 
Planförslaget var föremål för samråd under perioden 30 augusti 2023 till och 
med 20 september 2023 och granskning under perioden 31 januari 2024 till 
och med 21 februari 2023. Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i 
en samrådsredogörelse samt i ett granskningsutlåtande. Planförslaget har 
reviderats med anledning av inkomna synpunkter. En bullerutredning har 
upprättats mellan samråd och granskning av planförslaget. Efter granskning 
har endast mindre revideringar gjort i handlingarna.  


Beslutsunderlag 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 6 mars 2024 
Antagandehandlingar 6 mars 2024 
Bullerrapport 6 mars 2024 
Farligt gods - kvalitativ riskbedömning 6 mars 2024 
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Yrkanden 


Henrik Karlström (SD), Iréne Jonsson (S), Pernilla Färlin (M), Lena Svahn 
(S) och Jonny Mill (LB): bifall till samhällsserviceförvaltningens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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§ 58 Dnr KS-00025/2023  


Detaljplan för Öster-Skästra 9:31 med flera i Järvsö, 
området utmed Skästra byväg - planuppdrag 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Samhällserviceförvaltningen får i uppdrag att upprätta detaljplan för 


Öster-Skästra 9:31 med flera i Järvsö med stöd av 5 kapitlet plan- och 
bygglagen (2010:900).   


 
2. Området mellan Skästra byväg och riksväg 83 har undersökts och 


bedöms som lämpligt för bostäder och ska därmed ingå i detaljplanen 
för Öster-Skästra 9:31 med flera i Järvsö.   


 
3. Debitering för planarbetet sker i enlighet med av kommunfullmäktige 


antagen plan- och bygglovstaxa. Planavtal ska upprättas mellan 
fastighetsägaren för Öster-Skästra 9:31 och kommunen. Övriga 
fastigheter som berörs av planläggning betalar planavgift i samband med 
framtida bygglov.    


 
4. Detaljplanen anses inte medföra en sådan betydande miljöpåverkan som 


avses i 5 kap. 11 a § plan- och bygglagen (2010:900).    
 
Arbetsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. 380 000 kronor anslås av Ljusdals kommun för utredningskostnader 


kopplade till detaljplanen.  


Sammanfattning av ärendet 


Beslut om planuppdrag fattas enligt kommunstyrelsens delegationsordning 
punkt P3.4 av näringslivs- och exploateringschefen. Näringslivs- och exploa-
teringschefen har valt att lyfta upp ärendet till kommunchef, som i sin tur 
valt att lyfta ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Detaljplanen syftar till planläggning av befintliga bostadsfastigheter och 
möjliggörandet av nya bostäder längs med Skästra byväg. Målet är att kom-
plettera bymiljön i Skästra med ytterligare bostäder på ett anpassat sätt till 
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den befintliga bebyggelsemiljön. Genom planläggning av befintliga bostads-
fastigheter kan även områdets karaktärsdrag bevaras.   
 
Det aktuella området är utpekat i den fördjupade översiktsplanen för Järvsö 
(2014) som ett utredningsområde. Enligt översiktsplanen bör bymiljön i 
Skästra kunna kompletteras med ytterligare bostäder. Planläggningen är 
förenlig med den fördjupade översiktsplanen.  
 
Detaljplanen ser till kommunens prioriterade mål 11, Hållbara städer och 
samhällen. Ljusdals kommun har som prioriterat uppdrag att bli 20 000 
invånare år 2030. Detaljplanen är förenlig med Ljusdals kommuns riktlinjer 
för bostadsförsörjning (antagna 30 september 2019, § 104). 
 
I samband med det positiva planbeskedet för planläggning av fastigheten 
Öster-Skästra 9:31 fick kommunen uppdraget att utreda markområdet mellan 
Skästra byväg och riksväg 83 för bostäder. En lämplighetsprövning av plat-
sen har utförts utifrån den tilltänkta åtgärden. Kommunen bedömer att 
planläggning för bostadsändamål är lämpligt mellan Skästra byväg och 
riksväg 83. Området ska därmed ingå i detaljplanen. 
 
Enligt § 7 i kommunens plankostnadsavtal ska byggherren stå för samtliga 
kostnader för framtagandet av detaljplanen och bekostar därmed bland annat 
upprättandet av planhandlingar, samtliga utredningar som erfordras för 
detaljplanens framtagande, grundkarta, fastighetsförteckning och andra för 
detaljplanen nödvändiga åtgärder. I detta fall står byggherren endast för 
utredningskostnader på sin egen fastighet, Öster-Skästra 9:31. Att planlägga 
övriga delen av Skästra är en kommunal angelägenhet och därmed står 
kommunen för dessa kostnader fram till dess att en eventuell framtida 
planavgift inkommit. 
 
För finansiering av detaljplanens första skede kommer kommunen stå för 
kostnaden om 380 000 kronor för följande utredningar; arkeologisk utred-
ning steg 1, bullerutredning och geoteknisk utredning.  
 
Kostnadsuppskattningen nedan bygger på tidigare utförda utredningar i 
detaljplaner av Ljusdals kommun. Utredningskostnaderna kan komma att 
öka om fler utredningar behöver göras längre fram under planprocessen. I 
sådant fall fattas nytt beslut för att anslå mer kapital. För utredningar som 
både berör exploatörens mark och den mark kommunen vill planlägga ska en 
betalningsplan tas fram för en objektiv fördelning av kostnaderna. Samtliga 
utredningar kan komma att beröra båda parter, alltså Ljusdals kommun och 
byggherren. Vid gemensamma utredningar fördelas kostnader mellan 
exploatören och kommun, vilket kan innebära minskade kommunala utlägg.   
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Kommunen bedömer att jordbruksmarken på fastigheterna Öster-Skästra 
4:33 och Öster-Skästra 1:21 inte är lämplig för bostadsbyggelse. Att bevara 
nuvarande landskapsbild omkring gårdarna är väsentligt för att bibehålla det 
jordbruk som har pågått under många generationer. 
 
Planarbetet påbörjas i och med detta beslut om planuppdrag. Det är den 
lagstiftning som gäller vid detta beslut som ska användas vid upprättande 
och senare tolkning av den lagakraftvunna detaljplanen.  
 
Detaljplanen bedöms kunna upprättas genom standardförfarande och antas 
preliminärt under andra kvartalet 2025. Länsstyrelsen instämmer i 
kommunens bedömning att detaljplanen inte kan antas medföra sådan 
betydande miljöpåverkan som avses i 5 kap. 11 a § PBL.            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 26 februari 2024 
Bilaga 1: checklista lämplighetsprövning bostäder 4 mars 2024 


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S), Lena Svahn (S), Jonny Mill (LB) och Pernilla Färlin (M): 
bifall till samhällsserviceförvaltningens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Samhällsserviceförvaltningen 
Akt 
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§ 59 Dnr KS-00433/2023  


Planprogram för Stavsätter - handelsutredning samt 
information 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. 150 000 kronor tilldelas från utvecklingsreserven för en 


direktupphandling av en handelsutredning för Ljusdal med en 
tillhörande konsekvensanalys i enlighet med alternativ 2.   


Sammanfattning av ärendet 


I samband med planbeskedet för Storhaga 8:33 med flera beslutade 
kommunstyrelsens arbetsutskott 18 oktober 2023 § 108 att ett planprogram 
för hela Stavsätter skulle tas fram. Ett möte med styrgruppen till plan-
programmet hölls 5 mars 2024. Under mötet diskuterades om markanvänd-
ningen H - Detaljhandel skulle begränsas eller inte. Styrgruppen ville lyfta 
vidare frågan till kommunstyrelsens arbetsutskott som har sammanträde 19 
mars. Därmed anmälde projektledarna ärendet till dagens sammanträde. 
 
Om kommunen avser att begränsa detaljhandeln behöver kommunen utreda 
de vanliga planeringsfrågorna så som behovet av en handelsetablering samt 
till exempel frågor om trafik, parkering och miljö. Utredningar gällande 
dessa planeringsfrågor har påbörjats inom planprogrammet, bland annat har 
en trafikanalys inletts (utlagt på konsult) och en utredning gällande höga 
vattenflöden och skyfall (utlagt på konsult). Utöver detta behöver det även 
finnas en särskild utredning, varuförsörjningsplan eller motsvarande, som 
styrker att det finns skäl av betydande vikt för att en begränsning ska kunna 
göras. En sådan utredning ska tydligt redovisa behovet och konsekvenserna 
av en begränsning (jfr prop. 1996/97:34, sid. 16). Ljusdals kommun har en 
antagen serviceplan (2022, § 39) för perioden 2022-2026. Serviceplanen 
motsvarar en varuförsörjningsplan. Någon antagen handelsutredning och 
handelsstrategi för Ljusdals kommun finns inte, utan riktlinjerna för 
näringsliv, service och handel finns i kommunens översiktsplaner.  
 
En handelsutredning behöver täcka ett större område än ett enskilt detalj-
planeområde. Kommunen behöver därmed utreda vad som krävs för att 
skapa en totalt sett ändamålsenlig handelsstruktur. Detta kan göras i 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
40(41) 


Datum 
2024-03-19 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


samband med översiktsplaneringen eller i en särskild handelsutredning för 
en del av kommunens yta. 
 
Kan kommunen inte i en särskild utredning redovisa skäl av betydande vikt 
är det inte möjligt att i en detaljplan begränsa detaljhandeln enligt 4 kap. 37 
§ plan- och bygglagen (2010:900).  
 
Svensk Handel, som är en är en bransch- och arbetsgivarorganisation för små 
och stora företag inom parti-, detalj- och e-handeln, menar på att detaljhan-
delns snabba förändringar ökar handelsutredningens betydelse som plane-
ringsverktyg. Svensk Handel beskriver följande i sin rapport Handeln - 
stadens motor: ”Kommuner bör genomföra en handelsutredning som besluts-
underlag inför översiktsplanering och detaljplanering. Utredningen behöver 
innehålla information om dagens handel samt en prognos för framtida köp-
kraftsutveckling, uppdelad på e-handel och fysisk handel samt riktlinjer över 
vilka områden i kommunen som är lämpliga för expansion av handel”. 
 
Vidare framgår följande i rapporten: ”När en handelsutredning har genom-
förts bör kommunen formulera en policy (handelsstrategi) för var och på 
vilket sätt handel skall finnas. Denna bör knytas mot översiktsplanen och 
infrastruktursatsningar. Detta dokument blir politikens styrmedel för att 
säkerställa en hållbar handelsplanering och ger förutsägbarhet till fastighets-
ägare och handelsföretag som investerar i kommunen. Dessutom får kom-
muninvånarna bästa möjliga detaljhandelsutbud om riktlinjerna efterföljs”. 
 
Enheten Näringsliv och exploatering har identifierat tre stycken olika 
alternativ för arbetet framåt med handelsfrågan i planprogrammet för 
Stavsätter. Alternativen beskrivs nedan: 
 
Alternativ 1 
Ej begränsa markanvändningen H - detaljhandel. Planprogrammet fortsätter 
enligt projektbeskrivningens tidsplan.  
 
Alternativ 2 
Ljusdals kommun upphandlar en handelsutredning med tillhörande kon-
sekvensanalys som tar hänsyn till vilken påverkan olika typer av begräns-
ningar skulle få på den centrala handeln i Ljusdal och omnejd. Detta skulle 
innebära en preliminär förskjutning av tidsplanen för planprogrammet med 
cirka 6 månader. Utredningen uppskattas kosta cirka 150 000 kronor. Utred-
ningen innebär att mer medel behöver anslås av Ljusdals kommun, då 
projektbeskrivningens budget inte räcker till. Inom alternativ 2 får närings-
livs- och exploateringsenheten i första hand i uppdrag att presentera en 
uppdragsbeskrivning för planprogrammets styrgrupp. Godkänns uppdrags-
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beskrivningen fortlöper uppdraget genom att det påbörjas en direktupp-
handling av utredningen. 
 
Näringslivs- och exploateringsenheten har för avsikt att påbörja en förunder-
sökning på hur en handelsstrategi ska tas fram efter att planprogrammet har 
antagits. Nytt beslut krävs i samband med denna undersökning. Handels-
utredningen kan eventuellt utgöra en grund för handelsstrategin.  
 
Alternativ 3 
Alternativ 2 utförs. Sedan genomförs och antas en handelsstrategi innan 
planprogrammet färdigställs. Detta skulle innebära att planprogrammet 
tidsplan försenas med cirka 12-18 månader. Utredningen innebär även att 
mer medel behöver anslås av Ljusdals kommun och att projektbeskriv-
ningens budget inte räcker till. 
 
Näringslivs- och exploateringsenheten föreslår att alternativ 2 genomförs 
inom ramen för planprogrammet. Detta alternativ innebär att planpro-
grammet sannolikt försenas med cirka 6 månader och att mer medel behöver 
anslås till planprogrammet. En eventuell försening på cirka 6 månader ses 
som skälig om ett tydligare underlag finns för planprogrammet som för-
enklar arbete med kommande detaljplaner. Ska en begränsning göras av 
detaljhandeln rekommenderas ett välarbetat underlag som utförs inom 
planprogrammet. Planprogrammet löper risk att bli inaktuellt och otydligt 
om inget underlag tas fram i projektet, vilket i sin tur kan leda till en 
utdragen detaljplaneprocess.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 12 mars 2024 
Svensk handels rapport Handel stadens motor 12 mars 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Iréne Jonsson (S) och Pernilla Färlin (M): bifall 
samhällsserviceförvaltningens förslag.      


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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